
 
 
 
 

Møteprotokoll  

for  

Alver kommunestyre 
 

Møtedato: 22.09.2022 

Møtestad: Helsehuset, møterom Nordhordland 

Møtetid: 12:00 - 17:15 

 

      

  

  

Frammøtte medlemmer Parti Rolle 

Jon Askeland SP Medlem 

Sara Hamre Sekkingstad SP Ordførar 

Liv Hopland van der Kooij SP Medlem 

Sølvi Gripsgård Knudsen SP Medlem 

Vigdis Villanger SP Medlem 

Laila Bjørge SP Medlem 

Øyvind Oddekalv AP Varaordførar 

Nina Bognøy AP Medlem 

Ståle Juvik Hauge AP Medlem 

Jostein Borlaug AP Medlem 

Anne Grete Eide AP Medlem 

Kirsti Gjetle Floen AP Medlem 

Tormod Skurtveit AP tom sak 119/22 Medlem 

Astrid Aarhus Byrknes KRF Medlem 

Stian Lavik KRF Medlem 

Else Marie Skartveit Dale KRF Medlem 

Asle Hetlebakke KRF Medlem 

Jogeir Romarheim KRF tom sak 108/22 Medlem 

Nils Marton Aadland H Medlem 

Christel Villanger Håland H tom sak 113/22 Medlem 

Kenneth Taule Murberg H Medlem 

Ingrid Fjeldsbø H Medlem 

Mabel Johansen H Medlem 

Morten Klementsen UAVH Medlem 

Terje Sletten-Hansen UAVH Medlem 

Yngve Walaker FRP Medlem 

Thore Helland SP Medlem 

Maria Færø UAVH tom sak 116/22 Medlem 

Hege Nygård Dale UAVH Medlem 

Heine Fyllingsnes H Medlem 

Harald Breivik UAVH Medlem 

Ståle Hopland UAVH Medlem 

Øyvind Bratshaug H fom sak 113/22 Medlem 

Roy Bø UAVH Medlem 

Øystein Nigar SV Medlem 

Maya Greve MDG Medlem 



Sveinung Toft V Medlem 

Alexander Helle R Medlem 

  

  

Forfall meldt frå  medlem: Parti Rolle 

Jostein Hellestveit SP Medlem 

May-Irene Wergeland SP Medlem 

Malin Helene Andvik KRF Medlem 

Anne Karin Angelskår Eknes KRF Medlem 

Henning Fyllingsnes H Medlem 

Svein Hagesæter UAVH Medlem 

Nina Stabell Øvreås FRP Medlem 

Torbjørn Taranger SV Medlem 

Leif Johnsen MDG Medlem 

  

Frammøtte varamedlemmer: Parti Erstatter medlem 

May Britt Vågenes Gjerde SP Jostein Hellestveit 

Leif Gunnar Taule SP May-Irene Wergeland 

Astrid Namtvedt Sylta AP sak 119/22 del 1 og sak 

117/22 og 118/22 

Øyvind Oddekalv       

Tormod skurtveit 

Kristina Vaktskjold Hamre KRF fom sak 109/22 Jogeir Romarheim 

Jon Vidar Sakseide KRF Anne Karin Angelskår Eknes 

Sean Røskeland H Henning Fyllingsnes 

Fridtjof Kampevold H fom sak 114/22 Christel V.Håland 

Sandra Blommedal UAVH Svein Hagesæter 

Øystein Reidar Moldeklev FRP Nina Stabell Øvreås 

Arild Gisle Tveranger FRP tom sak 112/22 Øyvind Bratshaug 

Anna Ulrika Nordlund 

Finn Frantzen 

SV 

KRF 

Torbjørn Taranger 

Malin Andvik 

  

 

Følgjande frå administrasjonen møtte: 

Anny Bastesen-kommunalsjef, Arne Eikefet-rådgjevar, Arngunna Haga-avd.leiar, Hogne 

Haugsdal-kommunalsjef, Janne Sund-kommunalsjef, Kristin Moe-kommunalsjef, Leni Dale-

kommunalsjef, Line Merete Valle-tenestelaiar, Lisbeth Alvær-kommunalsjef, Martin W. Kulild-

ass.kommunedirektør, Tove-Mette Arnø Fyllingen-sekretær, Ørjan Raknes Forthun-

kommunedirektør 

 

   

Sakliste 

Saknr Tittel 

        

104/22 Godkjenning av  innkalling og saksliste 

105/22 Godkjenning av møteprotokoll 

106/22 Melding frå kontrollutvalet 

107/22 Innbyggjarframlegg: Vi ber om ein Forvaltningsrevisjon av at lovverket blir, og 

har blitt følgt opp i Alver og tidlegare kommunane Lindås,Meland og Radøy 

108/22 Byggeprogram - bufellesskap 

109/22 Høyring planprogram regional plan for senterstruktur og berekraftige 

lokalsamfunn 

110/22 NOU 2022: 6 «Nett i tide – om utvikling av strømnettet» Høyringsuttale 



111/22 Miljøløftet - Statusrapport 2021 

112/22 Søknad frå fellesrådet om tilskot til tomtekjøp Frekhaug 

113/22 Økonomiplan 2023-2026 

114/22 Fritak frå politiske verv i Alver kommune/nyval 

115/22 Søknad om permisjon frå politiske verv 

116/22 Val Alver ungdomsråd 2022-2023 

117/22 Melding/orientering til kommunestyret 22.09.2022 

118/22 Spørsmål/interpellasjonar til kommunestyret 22.09.2022 

119/22 Fritak frå politiske verv i Alver kommune/nyval 

  

 

104/22: Godkjenning av  innkalling og saksliste 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Innkalling og saksliste vert godkjent. 

 

Alver kommunestyre 22.09.2022: 

Behandling: 

Sak 119/22 vert sett på sakslista.  

Sak 119/22 vart handsama etter sak 116/22 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 104/22 Vedtak: 

Innkalling og saksliste er godkjent. 

 

105/22: Godkjenning av møteprotokoll 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Møteprotokollen vert godkjent. 

 

Alver kommunestyre 22.09.2022: 

Handssaming: 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 105/22 Vedtak: 

Møteprotokollen er godkjent. 

 

106/22: Melding frå kontrollutvalet 

Kontrollutvalet sitt framlegg til vedtak: 

Meldinga vert teke til orientering. 

Alver kommunestyre 22.09.2022: 

Handsaming: 

Kontrollutvalet sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 106/22 Vedtak: 

Meldinga er teke til orientering. 

 

 



 

107/22: Innbyggjarframlegg: Vi ber om ein Forvaltningsrevisjon av at lovverket blir, og har blitt 

følgt opp i Alver og tidlegare kommunane Lindås,Meland og Radøy    

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommunestyre takkar for initiativet, men må avise framlegget basert på at tilsvarande 

innhald er handsama i denne valperioden.       

Alver kommunestyre 22.09.2022: 

Handsaming: 

Framlegg til vedtak frå Sp, Ap, KrF, H, Frp og V ved S.Sekkingstad-SP: 

Kommunestyret ber om at kontrollutvalet gjennomfører ein forvaltningsrevisjon av 

barneverntenesta i Alver kommune. Forvaltningsrevisjonen må skje innanfor kontrollutvalet si 

eksisterande budsjettramme. 

 

Kommunestyret ber om at kontrollutvalet utarbeider eit mandat til forvaltningsrevisjonen, med 

fokus på hjelpetiltak/tidleg innsats, akuttvedtak, tilbakeføringsplanar og rutinar og handtering 

av bekymringsmeldingar. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 107/22 Vedtak: 

Kommunestyret ber om at kontrollutvalet gjennomfører ein forvaltningsrevisjon av 

barneverntenesta i Alver kommune. Forvaltningsrevisjonen må skje innanfor kontrollutvalet 

si eksisterande budsjettramme. 

 

Kommunestyret ber om at kontrollutvalet utarbeider eit mandat til forvaltningsrevisjonen, 

med fokus på hjelpetiltak/tidleg innsats, akuttvedtak, tilbakeføringsplanar og rutinar og 

handtering av bekymringsmeldingar. 

 

108/22: Byggeprogram - bufellesskap  

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret vedtek byggjeprogram for nytt bufellesskap for menneske med 

utviklingshemming slik det ligg føre i saka. 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 30.05.2022: 

Handsaming: 

Line Valle-tenesteleiar Eigedomsforvaltning og Prosjekt, og Bernt Fjordheim-tenesteleiar 

Habilitering orienterte og svarte på spørsmål. 

Framlegg frå Reidar Knutsen: 

RMNF kan ikkje støtta bygging av bufellesskap for 5-6 bebuarar i Skarsvegen 29. Tomta synest 

lite egna for bufellesskap, og det er ikkje ei god løysing å samlokalisera bebuarar med dei 

utfordingane administrasjonen beskriv. Bustadar for menneske med utviklingshemming bør 

ligge i normale bustad-miljø med utsikt og lys, gjerne sentralt, og i alle fall ikkje ha 

institusjonspreg. Om ein bebuar treng spesiell skjerming, bør det løysast gjennom lokalisering 

og tilpassing innanfor eit normalt bustad-miljøet. Ein bør Ikkje samlokalisera mange bebuarar 

med utfordrande åtferd og behov for skjerming. Kanskje er einebustad då det beste, i alle fall 

ikkje saman med nokon som er sensitive mot lyd eller kan bli ekstra redde og usikre ved 

utfordrande åtferd frå naboane. Det er mykje viktigare å sikra ei god løysing for bebuarane 

som gjerne skal bu der resten av livet, heller enn å følje opp det administrative vedtaket frå 

Lindås kommune om å kjøpa Skarsvegen 29, og påstandane om stordriftsfordelar og om at 

alternative vil gje betydeleg utsetjing. NFU har heile tida våre imot bufellesskapet i Skarsvegen 

29, og forsking tilbakeviser påstandane om stordriftsfordelar og sosiale fordelar ved store 

bufellesskap. Dersom ein mindre sentral lokasjon likevel blir valt, rangerer RMNF Kvamsvegen 

høgast, framfor Moldekleiv. 



 

Under avrøystinga vart framlegget frå Reidar Knutsen sett opp mot kommunedirektøren sitt 

framlegg:  

Framlegget frå Reidar Knutsen vart vedteke med 6 røyster (Sølvi Knutsen-Sp, Reidar Knutsen, 

Magne Bjørndal, Liv Erstad, Edith Jørgenvik, Svein Arne Vabø) mot 1 røyst (Jannicke Helland).  

Else Marie Dale-Krf tek saka til orientering. 

 

RMNF- 030/22 uttale: 

     RMNF kan ikkje støtta bygging av bufellesskap for 5-6 bebuarar i Skarsvegen 29. Tomta 

synest lite egna for bufellesskap, og det er ikkje ei god løysing å samlokalisera bebuarar 

med dei utfordingane administrasjonen beskriv. Bustadar for menneske med 

utviklingshemming bør ligge i normale bustad-miljø med utsikt og lys, gjerne sentralt, og i 

alle fall ikkje ha institusjonspreg. Om ein bebuar treng spesiell skjerming, bør det løysast 

gjennom lokalisering og tilpassing innanfor eit normalt bustad-miljøet. Ein bør Ikkje 

samlokalisera mange bebuarar med utfordrande åtferd og behov for skjerming. Kanskje er 

einebustad då det beste, i alle fall ikkje saman med nokon som er sensitive mot lyd eller 

kan bli ekstra redde og usikre ved utfordrande åtferd frå naboane. Det er mykje viktigare å 

sikra ei god løysing for bebuarane som gjerne skal bu der resten av livet, heller enn å følje 

opp det administrative vedtaket frå Lindås kommune om å kjøpa Skarsvegen 29, og 

påstandane om stordriftsfordelar og om at alternative vil gje betydeleg utsetjing. NFU har 

heile tida våre imot bufellesskapet i Skarsvegen 29, og forsking tilbakeviser påstandane om 

stordriftsfordelar og sosiale fordelar ved store bufellesskap. Dersom ein mindre sentral 

lokasjon likevel blir valt, rangerer RMNF Kvamsvegen høgast, framfor Moldekleiv. 

Utval for helse og omsorg 31.05.2022: 

Handsaming: 

Line M. Valle-tenesteleiar Eigedomsforvaltning og prosjekt og Bernt Fjordheim-tenesteleiar 

habiliteringstenester orienterte og svara på spørsmål. 

May-Irene Wergeland-SP sette på vegne av AP, SP og KRF fram følgjande framlegg til uttale:  

Prosjektet Bufellesskap i Skarsvegen 29 leggast vekk i sin heilskap. Vi bed administrasjonen 

koma attende med ei utgreiing av tomtealtalternativa på Erstad og Moldekleiv. Desse 

vurderast opp mot einannan ut frå desse premissane: 

  

· avstand til naboar 

· avstand til trafikkert veg 

· avstand til butikk/senter 

· støy/uro 

· soltilhøve for tomtane slik dei ligg i dag utan bebygging 

· moglegheiter for uteaktivitetar/hage tilpassa ulike brukarar 

· plass til parkering for bebuarar, gjestar og tilsette 

· storleik på tomten 

 

Administrasjonen kjem attende med politisk sak om val av tomt 

 

Fellesframlegget frå M.I.Wergeland vart sett opp mot rådmannen sitt framlegg. 

Wergeland sitt framlegg fekk 6 røyster og vart samrøystes vedteke (det var seks medlemmar i 

utvalet i dette møtet). 

 

HO- 025/22 uttale: 

Prosjektet Bufellesskap i Skarsvegen 29 leggast vekk i sin heilskap. Vi bed administrasjonen 

koma attende med ei utgreiing av tomtealtalternativa på Erstad og Moldekleiv. Desse 



vurderast opp mot einannan ut frå desse premissane: 

  

· avstand til naboar 

· avstand til trafikert veg 

· avstand til butikk/senter 

· støy/uro 

· soltilhøve for tomtane slik dei ligg i dag utan bebygging 

· moglegheiter for uteaktivitetar/hage tilpassa ulike brukarar 

· plass til parkering for bebuarar, gjestar og tilsette 

· storleik på tomten 

 

Administrasjonen kjem attende med politisk sak om val av tomt. 

 

Alver formannskap 02.06.2022: 

Handsaming: 

Framlegg frå S.Sekkingstad-SP: 

Formannskapet sender saka tilbake til utval for helse og omsorg for ny politisk handsaming. 

Formannskapet ber om at utval for helse og omsorg vurderer gildskap før handsaming av 

saka. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 066/22 Vedtak: 

Formannskapet sender saka tilbake til utval for helse og omsorg for ny politisk handsaming. 

Formannskapet ber om at utval for helse og omsorg vurderer gildskap før handsaming av 

saka. 

 

Utval for helse og omsorg 06.09.2022: 

Handsaming: 
Utvalsleiar Ståle Hauge-AP reiste spørsmål om May-Irene Wergeland-SP er inhabil i saka. 

Utvalet erklærte Wergeland inhabil, og ho deltok ikkje i handsaminga av saka. 

Astrid Anne Fjeldstad-SP gjekk inn i utvalet i Wergeland sin stad. 

Sølvi Knudsen-SP sette fram følgjande framlegg til uttale: 

Prosjektet Bufellesskap i Skarsvegen 29 leggast vekk i sin heilskap. Vi bed administrasjonen 

koma attende med ei utgreiing av tomtealternativa på Erstad og Moldekleiv. Desse vurderast 

opp mot einannan ut frå desse premissane: 

· avstand til naboar 

· avstand til trafikert veg 

· avstand til butikk/senter 

· støy/uro 

· soltilhøve for tomtane slik dei ligg i dag utan bebygging 

· moglegheiter for uteaktivitetar/hage tilpassa ulike brukarar 

· plass til parkering for bebuarar, gjestar og tilsette 

· storleik på tomten 

- kostnadsoverslag inkludert naudsynt investeringar i infrastruktur for å realisere prosjekte. 

 

Administrasjonen kjem attende med politisk sak om val av tomt. 

 

Alexander Helle-R sette fram kommunedirektøren sitt framlegg: 

Kommunestyret vedtek byggjeprogram for nytt bufellesskap for menneske med 

utviklingshemming slik det ligg føre i saka. 

 



Under røysting vart dei to framlegga sett opp mot kvarandre. 

S.Knudsen-SP sitt framlegg fekk 6 røyster (Sølvi Knudsen-SP, Thore Helland-SP, Astrid Anne 

Fjeldstad-SP, Ståle Hauge-AP, Kirsti Gjetle Floen-AP, Roy Bø-UAVH)). 

Alexander Helle-R sitt framlegg fekk 2 røyster (Alexander Helle-R, Else Marie S. Dale-KRF) 

 

HO- 032/22 uttale: 

Prosjektet Bufellesskap i Skarsvegen 29 leggast vekk i sin heilskap. Vi bed administrasjonen 

koma attende med ei utgreiing av tomtealternativa på Erstad og Moldekleiv. Desse 

vurderast opp mot einannan ut frå desse premissane: 

· avstand til naboar 

· avstand til trafikert veg 

· avstand til butikk/senter 

· støy/uro 

· soltilhøve for tomtane slik dei ligg i dag utan bebygging 

· moglegheiter for uteaktivitetar/hage tilpassa ulike brukarar 

· plass til parkering for bebuarar, gjestar og tilsette 

· storleik på tomten 

- kostnadsoverslag inkludert naudsynt investeringar i infrastruktur for å realisere prosjektet. 

 

Administrasjonen kjem attende med politisk sak om val av tomt. 

 

Alver formannskap 08.09.2022: 

Handsaming: 

Framlegg frå S.Knudsen-SP: 

1. Prosjektet Bufellesskap i Skarsvegen 29 leggast vekk i sin heilskap.  

Framlegget vart vedteke med 11 røyster, mot 2 (A.Hetlebakke-KRF og A.Byrknes-KRF) 

2. Vi bed administrasjonen koma attende med ei utgreiing av tomtealtalternativa på Erstad 

og Moldekleiv. Desse vurderast opp mot einannan ut frå desse premissane: 

 · avstand til naboar 

 · avstand til trafikert veg 

 · avstand til butikk/senter 

 · støy/uro 

 · soltilhøve for tomtane slik dei ligg i dag utan bebygging 

 · moglegheiter for uteaktivitetar/hage tilpassa ulike brukarar 

 · plass til parkering for bebuarar, gjestar og tilsette 

 · storleik på tomten 

- kostnadsoverslag inkludert naudsynt invisteringar i infrastruktur for å realisere prosjekte. 

 Administrasjonen kjem attende med politisk sak om val av tomt. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

Framlegg frå A.Hetlebakke-KRF: 

-Mogeleghetsstudiet for Skarsvegen 29 må gjerast ferdig og behandlast før endeleg vedtak 

om denne lokasjonen blir tatt. 

 

Framlegget fekk 2 røyster og fall (A.Hetlebakke-KRF og A.Byrknes-KRF) 

 

-Det må vera ope for andre lokasjonar enn Kvamsvegen og Moldekleiv. 

 

Framlegget vart vedteke med 12 røyster, mot 1 røyst (Liv Hopland van der Kooij-SP) 

 

FO- 082/22 innstilling: 

1. Prosjektet Bufellesskap i Skarsvegen 29 leggast vekk i sin heilskap.  

 

2. Vi bed administrasjonen koma attende med ei utgreiing av tomtealtalternativa på Erstad 

og Moldekleiv. Desse vurderast opp mot einannan ut frå desse premissane: 



 · avstand til naboar 

 · avstand til trafikert veg 

 · avstand til butikk/senter 

 · støy/uro 

 · soltilhøve for tomtane slik dei ligg i dag utan bebygging 

 · moglegheiter for uteaktivitetar/hage tilpassa ulike brukarar 

 · plass til parkering for bebuarar, gjestar og tilsette 

 · storleik på tomten 

- kostnadsoverslag inkludert naudsynt invisteringar i infrastruktur for å realisere prosjekte. 

 Administrasjonen kjem attende med politisk sak om val av tomt. 

-Det må vera ope for andre lokasjonar enn Kvamsvegen og Moldekleiv. 

 

Alver kommunestyre 22.09.2022: 

Handsaming: 

Framlegg frå A.Nordlund-SV: 

Saken utsettes for å bli behandlet ved en senere anledning. Ber om at saka blir sett i 

sammenheng med bustadsosial handlingsplan.  

 

Framlegget fekk 5 røyster og fall (M.F.Greve-MDG, A.Helle-R, A.Nordlund-SV, Ø.Nigar-SV og 

S.Toft-V)  

 

Framlegg frå A.Helle-R: 

Kommunestyret vedtek byggjeprogram for nytt bufellesskap for menneske med 

utviklingshemming i Skarsvegen 29. 

 

Framlegget fekk 9 røyster og fall (A.G.Tveranger-FRP, Ø.Moldeklev-FRP, A.Hetlebakke-KRF, 

E.M.Dale-KRF, M.F.Greve-MDG, A.Helle-R, A.Nordlund-SV, Ø.Nigar-SV og S.Toft-V) 

 

Innstillinga frå formannskapet vart vedteke med 37 røyster, mot 9 røyster (A.G.Tveranger-FRP, 

Ø.Moldeklev-FRP, A.Hetlebakke-KRF, E.M.Dale-KRF, M.F.Greve-MDG, A.Helle-R, A.Nordlund-SV, 

Ø.Nigar-SV og S.Toft-V) 

 

KO- 108/22 Vedtak: 

1. Prosjektet Bufellesskap i Skarsvegen 29 leggast vekk i sin heilskap.  

 

2. Vi bed administrasjonen koma attende med ei utgreiing av tomtealtalternativa på Erstad 

og Moldekleiv. Desse vurderast opp mot einannan ut frå desse premissane: 

 · avstand til naboar 

 · avstand til trafikert veg 

 · avstand til butikk/senter 

 · støy/uro 

 · soltilhøve for tomtane slik dei ligg i dag utan bebygging 

 · moglegheiter for uteaktivitetar/hage tilpassa ulike brukarar 

 · plass til parkering for bebuarar, gjestar og tilsette 

 · storleik på tomten 

- kostnadsoverslag inkludert naudsynt invisteringar i infrastruktur for å realisere prosjekte. 

 Administrasjonen kjem attende med politisk sak om val av tomt. 

-Det må vera ope for andre lokasjonar enn Kvamsvegen og Moldekleiv. 

 

109/22: Høyring planprogram regional plan for senterstruktur og berekraftige lokalsamfunn 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyre sluttar seg merknadane til planprogram for regional plan for senterstruktur 

og berekraftige lokalsamfunn. 

 

 



Utval for areal, plan og miljø 07.09.2022: 

Handsaming: 

Tilleggsframlegg til punkt 2.6 frå Vigdis Villanger-Sp  

Folkehelsearbeid retta mot barn og unge må løftast inn i planarbeidet. 

Framlegget vart samrøystes vedteke 

Kommunedirektøren sitt framlegg med tilleggsframlegg vart samrøystes vedteke. 

 

APM- 116/22 uttale: 

Kommunestyret sluttar seg merknadane til planprogram for regional plan for senterstruktur 

og berekraftige lokalsamfunn med følgjande tillegg til punkt 2.6: Folkehelsearbeid retta mot 

barn og unge må løftast inn i planarbeidet. 

Alver formannskap 08.09.2022: 

Handsaming: 

Framlegg frå I.Fjeldsbø-H: 

Punkt 2.6 Folkehelsearbeid retta mot barn og unge må løftast inn i planarbeidet 

Kommunedirektøren sitt framlegg, med tillegg frå I.Fjeldsbø, vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 081/22 innstilling: 

Kommunestyre sluttar seg merknadane til planprogram for regional plan for senterstruktur 

og berekraftige lokalsamfunn. 

Punkt 2.6 Folkehelsearbeid retta mot barn og unge må løftast inn i planarbeidet. 

 

Alver kommunestyre 22.09.2022: 

Handsaming: 

Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke 

 

KO- 109/22 Vedtak: 

Kommunestyre sluttar seg merknadane til planprogram for regional plan for senterstruktur 

og berekraftige lokalsamfunn. 

Punkt 2.6 Folkehelsearbeid retta mot barn og unge må løftast inn i planarbeidet. 

 

110/22: NOU 2022: 6 «Nett i tide – om utvikling av strømnettet» Høyringsuttale 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

1. Alver kommune sluttar seg til framlegga i NOU 2022: 6 «Nett i tide – om utvikling av 

strømnettet», under føresetnad om at den kommunale påverknaden i 

saksprosessen ikkje vert redusert. 

2. Alver kommune rår til at det snarast vert utarbeidd ein nasjonal plan for utbygging 

av nett og kraftproduksjon, tilsvarande som NTP fungerer for vegbygging.  

Alver formannskap 08.09.2022: 

Handsaming: 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 084/22 innstilling: 

1. Alver kommune sluttar seg til framlegga i NOU 2022: 6 «Nett i tide – om utvikling av 

strømnettet», under føresetnad om at den kommunale påverknaden i 

saksprosessen ikkje vert redusert. 

2. Alver kommune rår til at det snarast vert utarbeidd ein nasjonal plan for utbygging 



av nett og kraftproduksjon, tilsvarande som NTP fungerer for vegbygging.  

Alver kommunestyre 22.09.2022: 

Handsaming: 

Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke.  

 

KO- 110/22 Vedtak: 

1. Alver kommune sluttar seg til framlegga i NOU 2022: 6 «Nett i tide – om utvikling av 

strømnettet», under føresetnad om at den kommunale påverknaden i 

saksprosessen ikkje vert redusert. 

2. Alver kommune rår til at det snarast vert utarbeidd ein nasjonal plan for utbygging 

av nett og kraftproduksjon, tilsvarande som NTP fungerer for vegbygging.  

111/22: Miljøløftet - Statusrapport 2021 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Alver kommune tek Miljøløftet sin statusrapport for 2021 til etterretning. 

 

Alver formannskap 08.09.2022: 

Handsaming: 

Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke 

 

FO- 085/22 innstilling: 

Alver kommune tek Miljøløftet sin statusrapport for 2021 til etterretning. 

 

Alver kommunestyre 22.09.2022: 

Handsaming: 

Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 111/22 Vedtak: 

Alver kommune tek Miljøløftet sin statusrapport for 2021 til etterretning. 

 

112/22: Søknad frå fellesrådet om tilskot til tomtekjøp Frekhaug 

Sak er u.off jf. Offl. § 13 1. ledd og fvl. § 13 1. ledd nr. 2 

 

113/22: Økonomiplan 2023-2026 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

1. Framlegg til økonomiplan drift og rammer for 2023 i samsvar med § 5-4 

bevillingsoversikt drift 1A og 1B vert vedteke. 

Budsjett for 2023 vert oppdatert med lønns og prisvekst i samsvar med framlegg til 

statsbudsjettet for 2023, og vert lagt fram for kommunestyret til behandling i 

desember 2022.  

2. Framlegg til investeringsplan for perioden 2023-2026 og investeringsbudsjettet for 

2023 vert vedteke i samsvar med § 5-5 bevillingsoversikt investering 2A og 2B.  

Kommunedirektøren oppdaterar investeringsbudsjettet for 2023 i samsvar med 

eventuell endring i framdrift på prosjekta som pågår i 2022. Dette betyr at 

eventuelle framdriftsjusteringar per 2. tertialrapport vert tatt inn i budsjettframlegget 

som blir vedtatt i desember. 

3. Kommunestyret ber kommunedirektøren om å setje i gang takseringsarbeid for 

næringseigedomar. Kommunestyret ber om å få lagt fram ei eiga sak i løpet av 

2023 kor det går fram kva resultatet av takseringsarbeidet er, og ulike alternativ for 

utskriving av eigedomsskatt på næring. Dette skal leggjast fram i god tid før 

kommunestyret skal fatte vedtak om innføring av eigedomsskatt på næring i 

samband med budsjettvedtaket for 2024. Taksteringsarbeidet skal finansierast med 

bruk av disposisjonsfond, og kostnaden skal takast inn i rapporteringa for 1 



tertialrapport 2023 når det har vøre gjennomført anbud og prisen på å gjennomføre 

takseringsarbeidet er kjent. 

 

Eldreråd 05.09.2022: 

Handsaming: 

Janne Sund-kommunalsjef økonomi orienterte og svara på spørsmål om framlegg til 

økonomiplan 2023-2026 i felles orienteringsmøte for eldrerådet og RMNF. 

I eldrerådet vart det sett fram følgjande framlegg til uttale: 

Eldrerådet tar framlagt økonomiplan 2023 - 2026 til etterretning. 

Eldrerådet merkar seg at demografiprognosene no blir brukt slik utviklinga i kommunen vår 

verkeleg er. 

Eldrerådet anbefalar sterkt at større investeringar no må vente til kommunen sin økonomi er 

betre. Driftsbudsjettet må haldast innanfor rimelege rammer, slik at etablerte tenester ikkje blir 

ramma for hardt før kommuneplanen som er under arbeid er klare. 

Eldrerådet meiner at vedtaket om at heile kommunen skal ha del i utviklinga organisatorisk 

og økonomisk framleis bør gjelde. 

 

Eldrerådet vedtok samrøystes framlegg til uttale. 

 

ER- 036/22 uttale: 

Eldrerådet tar framlagte Økonomiplan 2023 - 2026 til etterretning. 

Eldrerådet merkar seg at demografiprognosane no blir brukt slik utviklinga i kommunen vår 

verkeleg er. 

Eldrerådet anbefalar sterkt at større investeringar no må vente til kommunen sin økonomi er 

betre. Driftsbudsjettet må haldast innanfor rimelege rammer, slik at etablerte tenester ikkje 

blir ramma for hardt før kommuneplanane som er under arbeid er klare. 

Eldrerådet meiner at vedtaket om at heile kommunen skal ha del i utviklinga organisatorisk 

og økonomisk framleis bør gjelde. 

 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 05.09.2022: 

Handsaming: 

Saka vert teke til orientering, samrøystes.  

 

RMNF- 040/22 uttale: 

Saka vert teke til orientering.  

Ungdomsråd 05.09.2022: 

Handsaming: 

Orientering i saka v/Robert Lorang Hansen 

Framlegg om å leggje ved notat frå innlegg frå ungdomsrådet til formannskapet som vedtak 

i saka.  

Samrøystes vedteke 

 

UR- 031/22 uttale: 

Prioriteringar i økonomiplanen: 

 

UR ynskjer fleire tilgjengelege Helsesjukepleiarar på alle skuler! 

Døme: Radøy ungdomsskule, kun 1-2 dagar med tilbod, men mykje tid på hausten går bort 

til 8.klasse-samtalar, då vert det ikkje tid til dei i 9. og 10. klasse.  

 

Vi ynskjer kortare ventetid på psykolog for ungdom. Fleire som tek kontakt med psykolog for 

ungdom, vert satt på venteliste og kjem ikkje inn før dei skrik om hjelp.  

Lågare terskel for å komma inn.  

 

Ungdomsklubbane: 



Vi ynskjer oss ein klubb i Knarvik. 

Sidan det er tilbod om ungdomsklubb i andre sentrum i kommunen, men ikkje i Knarvik. Vi 

har Salto i Knarvik, men dei er ikkje alltid opne når ungdommen har fri (dei stenger når 

mange er ferdig på skulen, 15.30). 

 

Helsestasjon for ungdom 

Betre opningstider. 

Onsdag 15.30-18.30 er for lite, og færre ungdom får snakket med lege og helsesjukepleiar. 

Prioriter fleire opningsdagar, eller lengre opningstid.  

 

Uteområdet på skulane 

Gode uteområde = meir sosial (både barne og ungdomsskule).  

Barneskule har ofte gode uteområde, men ungdomsskulane har ikkje like gode.  

Vi ynskjer at alle ungdomsskulane har gode uteområde.  

 

Miljøterapeuter i ungdomsskulen 

Lindås ungdomsskule mista sin miljøterapeut i vinter. Vi ynskjer at alle ungdomsskulane har 

tilbod om miljøterapeuter! 

 

Administrasjonsutval 07.09.2022: 

Handsaming: 

Sak 22/22 vart handsama før sak 21/22 

Framlegg fra Ø.Oddekalv-AP: 

Saka vert teke til orientering. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

ADM- 022/22 uttale: 

Saka er teke til orientering. 

 

Alver formannskap 08.09.2022: 

Handsaming: 

Kommunedirektøren sitt framlegg fekk ingen røyster og fall 

 

Framlegg frå S.Knudsen-SP: 

Kommunestyret ber om ei eiga sak med forslag til tiltak for å spare straumutgifter. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

Framlegg frå A.Byrknes-KRF: 

Punkt 1 og 2 tas til orientering 

Punkt 3 som det står. 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

FO- 088/22 innstilling: 

Kommunestyret ber om ei eiga sak med forslag til tiltak for å spare straumutgifter. 

Punkt 1 og 2 tas til orientering 

Punkt 3 som det står. 

 

Alver kommunestyre 22.09.2022: 

Handsaming: 

Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 113/22 Vedtak: 

Kommunestyret ber om ei eiga sak med forslag til tiltak for å spare straumutgifter. 



Punkt 1 og 2 tas til orientering 

Punkt 3 som det står. 

 

114/22: Fritak frå politiske verv i Alver kommune/nyval 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Som medlem i formannskap og valstyret veljas:…… 

Som medlem i SU Grasdal skule veljas:……….. 

Som nytt varamedlem i SU Grasdal skule veljas:…. (kun aktuelt om det vert opprykk) 

Som nytt varamedlem valnemnda veljas:….. 

Som nytt 5.varamedlem NGIR IKS representantskapet veljas:………. 

Som nytt 1. varamedlem klagenemnda veljas:…. 

 

 

Valnemnda 22.09.2022: 

Handsaming: 

Framlegg frå N.M.Aadland-H: 

Som medlem i formannskap og valstyret veljas: Ingrid Fjeldsbø vara:  1. May-Irene Wergeland, 

2.Liv Hopland van der Kooij, 3. Sølvi Knudsen, 4. Kenneth Murberg, 5. Jon Askeland, 6. Øyvind 

Bratshaug, 7.Vigdis Villanger 

 

Som medlem i SU Grasdal skule veljas: Henning Fyllingsnes  

Som nytt varamedlem i SU Grasdal skule veljas: Nils Martin Aadland 

Som nytt varamedlem valnemnda veljas: Ingrid Fjeldsbø 

Som nytt 5.varamedlem NGIR IKS representantskapet veljas: Ingrid Fjeldsbø 

Som nytt 1. varamedlem klagenemnda veljas: Ingrid Fjeldsbø 

Som nytt medlem i utval for areal, plan og miljø veljast: Henning Fyllingsnes  

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

VALN- 015/22 innstilling: 

Som medlem i formannskap og valstyret veljas: Ingrid Fjeldsbø vara:  1. May-Irene 

Wergeland, 2.Liv Hopland van der Kooij, 3. Sølvi Knudsen, 4. Kenneth Murberg, 5. Jon 

Askeland, 6. Øyvind Bratshaug, 7.Vigdis Villanger 

 

Som medlem i SU Grasdal skule veljas: Henning Fyllingsnes  

Som nytt varamedlem i SU Grasdal skule veljas: Nils Martin Aadland 

Som nytt varamedlem valnemnda veljas: Ingrid Fjeldsbø 

Som nytt 5.varamedlem NGIR IKS representantskapet veljas: Ingrid Fjeldsbø 

Som nytt 1. varamedlem klagenemnda veljas: Ingrid Fjeldsbø 

Som nytt medlem i utval for areal, plan og miljø veljast: Henning Fyllingsnes  

Alver kommunestyre 22.09.2022: 

Handsaming: 

Innstilling frå valnemnda vart lagt fram i møtet. 

Framlegg om endring frå N.M.Aadland-H: 

5.vara NGIR IKS representantskapet: Kenneth Taule Murberg 

 

Innstillinga frå valnemnda med endring vart samrøystes vedteke. 

KO- 114/22 Vedtak: 

Som medlem i formannskap og valstyret velja: medlem Ingrid Fjeldsbø vara:  1. May-Irene 

Wergeland, 2. Liv Hopland van der Kooij, 3. Sølvi Knudsen, 4. Kenneth Murberg, 5. Jon 

Askeland, 6. Øyvind Bratshaug, 7. Vigdis Villanger 

 



Som medlem i SU Grasdal skule veljas: Henning Fyllingsne medlem  

Som nytt varamedlem i SU Grasdal skule veljas: Nils Martin Aadland 

Som nytt varamedlem valnemnda veljas: Ingrid Fjeldsbø 

Som nytt 5.varamedlem NGIR IKS representantskapet veljas: Kenneth Murberg 

Som nytt 1. varamedlem klagenemnda veljas: Ingrid Fjeldsbø 

Som nytt medlem i utval for areal, plan og miljø veljast: Henning Fyllingsnes  

 

115/22: Søknad om permisjon frå politiske verv 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Svein Hagesæter innvilges permisjon frå alle politiske verv til og med 30.6.2023 

  

Som settemedlem i kommunestyret veljas:…… 

Som settemedlem i utval for oppvekst, kunnskap og kultur veljas:…… 

Som settemedlem i Eldrerådet veljas:….. 

For SU Myking skule oppnemnas ekstra varamedlem:….. 

Som representantskapet i Bergen og omland friluftsråd oppnemnas ekstra 

varamedlem:…… 

 

Valnemnda 22.09.2022: 

Handsaming: 

Framlegg: 

Svein Hagesæter innvilges permisjon frå alle politiske verv til og med 30.6.2023 

  

Som settemedlem i kommunestyret veljas: Erlend Nævdal 

Som settemedlem i utval for oppvekst, kunnskap og kultur blir Yngve Walaker valt. 

Som settemedlem i Eldrerådet blir Mabel Johansen valt. 

For SU Myking skule blir ekstra varamedlem valt: Åsmund Karlsen 

Til representantskapet i Bergen og omland friluftsråd blir ekstra varamedlem valt: Morten 

Klementsen 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

VALN- 016/22 innstilling: 

Svein Hagesæter innvilges permisjon frå alle politiske verv til og med 30.6.2023 

  

Som settemedlem i kommunestyret veljas: Erlend Nævdal 

Som settemedlem i utval for oppvekst, kunnskap og kultur blir Yngve Walaker valt. 

Som settemedlem i Eldrerådet blir Mabel Johansen valt. 

For SU Myking skule blir ekstra varamedlem valt: Åsmund Karlsen 

Til representantskapet i Bergen og omland friluftsråd blir ekstra varamedlem valt: Morten 

Klementsen 

 

Alver kommunestyre 22.09.2022: 

Handsaming: 

Innstilling frå valnemnda vart lagt fram i møtet. 

Innstillinga frå valnemnda vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 115/22 Vedtak: 

Svein Hagesæter innvilges permisjon frå alle politiske verv til og med 30.6.2023 

Som settemedlem i kommunestyret veljas: Erlend Nævdal 

Som settemedlem i utval for oppvekst, kunnskap og kultur blir Yngve Walaker valt. 

Som settemedlem i Eldrerådet blir Mabel Johansen valt. 

For SU Myking skule blir ekstra varamedlem valt: Åsmund Karlsen 

Til representantskapet i Bergen og omland friluftsråd blir ekstra varamedlem valt: Morten 

Klementsen 



 

116/22: Val Alver ungdomsråd 2022-2023 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Kommunestyret godkjenner innstillinga av representantar til Alver ungdomsråd perioden 

2022-2023 

Alver kommunestyre 22.09.2022: 

Handsaming: 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

 

KO- 116/22 Vedtak: 

Kommunestyret godkjenner innstillinga av representantar til Alver ungdomsråd perioden 

2022-2023 

Nordhordland Kristne Grunnskule 

Lukas Hansen ** 

Radøy Ungdomsskule 

Isak Johan Friis Thomassen Jakob Myrtveit 

Meland  Ungdomsskule 

* * 

Rossland  Ungdomsskule 

Elias Ådlandsvik Askeland Amelia Tungodden Skjellanger 

Knarvik  Ungdomsskule 

Eskil Olsvik Martin Nordanger 

Lindås  Ungdomsskule 

Johannes Gjerstad Marte Sylta 

Ostereidet  Ungdomsskule 

Emmelin Randal Nicolai Tverberg 

Danielsen Ungdomsskule Frekhaug 

Isak Haaland ** 

Vidaregåande skule nivå 

Isak Emil Solheim Oliver Veland Aasgard 

Fredrik Emil Skulstad Furustøl Johannes Martin Skjellanger 

Leonie Sophie Thiele Frida Fammestad 

Lag og organisasjonar for ungdom 

Elisabeth Bruland Mads Bertheussen 

Jens Helland Kruse Ruben Persøy 

Karoline Fjeld Martine Fjeld 

Jakob Berger Henrik Mikkelsen 

* Meland ungdomsskule fullfører val av representantar i veke 39. Framlegg om supplering 

av medlem frå Meland ungdomsskule kjem til kommunestyret 20.10.2022.   **Framlegg om 

supplering av varamedlem frå Nordhordland Kristne Grunnskule og Danielsen 

Ungdomsskule Frekhaug kjem til kommunestyret 20.10.202 

 

117/22: Melding/orientering til kommunestyret 22.09.2022 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Meldinga vert teke til orientering. 

Alver kommunestyre 22.09.2022: 

Handsasming: 



Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

KO- 117/22 Vedtak: 

Meldinga er teke til orientering. 

118/22: Spørsmål/interpellasjonar til kommunestyret 22.09.2022 

Alver kommunestyre 22.09.2022: 

Spørsmål frå Nina Bognøy-AP: 

Med Alver kommune som kommune med byvekstavtale med mål om 0-vekst i biltrafikk til 

Bergen sentrum, med fokus på å ta vekst i trafikk med kollektiv, sykkel og gange så må 

kommunen bidra til at folk kan gjera valg.   

 

No har båten, Knarvik-Frekhaug-Bergen kommen inn i prissone A frå sommar 2022. Dette kan 

ein med tryggheit anta aukar attraktiviteten for å nytta denne i større grad i si 

reiseplanlegging og gjennomføring av reise til og frå kommunen og regionen. Ved båtreise 

ser ein også eit godt antal syklar vert tatt med om bord. 

 

Spørsmåla som ligg ved er ikkje tiltak for å ta dei store trafikkstraumane, men i klassen eit av 

små tiltak som i lag med anna kan avlasta vegnettet inn til Bergen og over brua til Alver, samt 

gjera kommunen og regionen meir tilgjengelig. 

 

 

For å bidra til at folk velger båt og eller buss frå Bergen til Alver, kan ordførar vurdera å setta i 

gang eit arbeid for å undersøka mulighet for at det vert utplassert bilar i Alver, - type 

bildelering som folk kan booka og nytta ved besøk i kommunen og regionen? 

 

Samt vurdera kva og kvar ein kan setta av dedikerte og lett tilgjengelige parkeringsplassar 

for formålet? 

Kan etablering av dedikerte parkeringsplassar event skje i samarbeid med Vestland fylke? 

 

Eg har eit minne på at det er kommunale parkeringsplassar i Knarvik senter, kan ordførar 

bekrefta alt. avkrefta dette? 

 

Svar frå ordførar: 

For å bidra til at folk velger båt og eller buss frå Bergen til Alver, kan ordførar vurdera å setta i 

gang eit arbeid for å undersøka mulighet for at det vert utplassert bilar i Alver, - type 

bildelering som folk kan booka og nytta ved besøk i kommunen og regionen? 

Svar: Takk for eit godt initiativ og gode spørsmål. Gjennom Miljøløftet har Alver kommune 

forplikta seg til nullvekstmålet saman med dei andre partane i byvekstavtalen. Målet er at 

veksten i personbiltrafikken skal takast med sykkel, gange og kollektiv. Det betyr at vi som 

kommune skal leggje til rette for at gange, sykkel og kollektiv blir eit reelt val framfor å bruke 

personbil. Spørsmålet blir då kva for tiltak som vil gje effekt for å nå dette målet. Alver 

kommune mottar årleg kr 2,46 mill i belønningsmidlar, og dette er midlar kommunen kan 

bruke til ulike tilretteleggingstiltak, gjerne knytt til kollektiv. Om det er ein bildelering eller ein 

ringbuss - eller noko anna tiltak som gir god effekt – det har ordførar foreløpig ikkje oversikt 

over. Men det bør vi undersøke nærare. I oktober vil kommunedirektøren leggje fram ei 

politisk sak der vi skal prioritere kva belønningsmidlane skal nyttast til. Då skal vi ta diskusjonen 

om kva tilretteleggingstiltak vi skal satse på, for å bidra til auka bruk av buss og båt. 

Gjennomføring av desse tiltaka bør skje i samarbeid med Skyss, slik at vi får på plass gode og 

saumlause overgangar mellom ulike transportløysingar.  

 

Samt vurdera kva og kvar ein kan setta av dedikerte og lett tilgjengelige parkeringsplassar 

for formålet? Kan etablering av dedikerte parkeringsplassar event skje i samarbeid med 

Vestland fylke?  

Svar: Tilrettelegging av parkeringsplassar for ein evt. bildelering må kome som ein konsekvens 

av det som blei skissert tidlegare. Viss ein bildeering er eit aktuelt tiltak, bør vi også vurdere 



parkeringsløysingar for ei slik ordning. Om det skal skje i eit samarbeid med fylkeskommunen 

er for tidleg å seie.  

 

Eg har eit minne på at det er kommunale parkeringsplassar i Knarvik senter, kan ordførar 

bekrefta alt. avkrefta dette?  

Svar: Alle parkeringsplassane i Knarvik senter er omfatta av parkeringstenesta Sesam Sesam. 

Det er ei betalingsordning, men det er ikkje eit krav om noko kundeforhold til senteret.  

Ved den gamle skysstasjonen har Skyss fått i stand ein avtale om innfartsparkering for 

kollektivreisande, utanfor parkeringstenesta. 

Utover dette har kommunen tilgang til parkeringsplassar for tilsette, dette krev eigen 

registrering og avtale pr bil. 

 

Spørsmål frå Nina Bognøy-AP: 

Eg nyttar høvet til å stilla spørsmål til ordførar vedrørande tømmefasilitetar for bubil. 

 

Ein kan på nettstaden Bobilplassen.no ikkje sjå at Alver kommune har slik fasilitet for reisande. 

 

Ein har også nyleg sett sak i lokalmedia på at det har vore ein episode med kloakklukt ved 

Kvassnesstemma. I skrivande stund er kjelda til lukt ikkje kjend, det er ei undring, mulig 

antagelse på at det er tømt kloakk i stemma, men som ikkje er bekrefta eller avkrafta etter 

min kjennskap pr 02.09.22 

 

Ihh Forurensingslova kan ein lesa: 

 

 § 26.(kommunal tømming av slam fra slamavskillere (septiktanker), privet m.v.) 

Kommunen skal sørge for tømming av mindre renseinnretninger som slamavskillere og 

samlekummer for avslamming av sanitært avløpsvann og overvann. Det samme gjelder for 

oppsamlingstanker med ubehandlet sanitært avløpsvann. 

Kommunen skal også sørge for nødvendige anlegg for tømming av avløpsvann fra bobiler, 

fritidsbåter m.v. 

Kommunen skal sørge for tømming av privet i tettbygd strøk, og utenfor tettbygd strøk i den 

utstrekning kommunen bestemmer det. 

Spørsmål: 

Kan ordførar gje status for slike anlegg i Alver pr. september 2022 og kva konkrete planar har 

ein for etablering av  slikt-slike anlegg? 

 

Svar frå ordførar: 

Organisasjonen Norsk Bobilforening samarbeider med Bobilplassen.no om oversikt over 

tømmestasjonar. Verken Meland, Radøy eller Lindås har hatt slike anlegg tidlegare, av ulike 

årsaker. Hovudgrunnen er at det fins tømmestasjonar for bubilar i nærleiken og situasjonen 

har ikkje vore definert som kritisk (eller nødvendig); Hylkje i Bergen, Mastrevik i Austrheim, 

Haugsvær i Masfjorden og Mo i Modalen.  

 

Førre gong spørsmålet vart reist i kommunestyret, orienterte kommunedirektøren om at det 

vart starta eit arbeid med å lokalisere mogelege tømmestasjonar. Slike anlegg må 

finansierast særskilt, utanom vatn- og avløpsområdet. Kommunen kan fastsette gebyr for å 

dekke kostnadene til tømming og drifta elles, jf forurensingslova § 34 om avfallsgebyr, men 

kommunen må ta investeringskostnaden sjølv.  

 

Så  langt har ikkje kommunedirektøren funne eigna kommunale anlegg for slike tømmestasjon 

i nærleiken av hovudvegnettet. Ei eventuell løysing kan vere å kjøpe tomt og etablere 

tømmestasjon i eksisterande næringsområdet langs E 39. Investeringskostnaden vil grovt 



rekna komme på 1,5 mill, +/- 

 

Kommunedirektøren har førebelst ikkje vurdert å prioritere denne  investeringa i 

økonomiplanen.  

 

Spørsmålfrå Astrid Aarhus Byrknes-KRF: 

Det kjem urovekkande meldingar frå næringslivet vedk fristbrot på byggesak, vanskeleg å 

oppnå kontakt både på e-post og telefon, samt ei oppfatning om at der er altfor lite ressurser 

til å få jobben gjort. 

Etter samtale med fleire ansvarshavende så har eg fylgjande spørsmål som eg ynskjer svar 

på: 

1. Kor mange saker (kor stor prosentdel) har vore handsama innenfor fristen det 

siste året? Og hvor store er overskridelsene i gjennomsnitt pr. sak, målt i uker? 

2. Kor mange klagesaker (kor stor prosentdel) er handsama innanfor fristen? Og 

hvor store er overskridelsene i gjennomsnitt pr. sak, målt i uker? 

3. I kor stor grad held byggesak lovkravet/fristen for å avholde 

førehandskonferanse (som er 14 dagar)? 

4. Kor mykje taper Alver kommune i manglande byggesaksgebyr pga fristbrot? 

5. Stemmer det at det er for liten kapasitet – for få ressurser i form av 

sakshandsamarar til å handsame alle søknader?  

 

Svar frå ordførar 

Kor mange saker (kor stor prosentdel) har vore handsama innenfor fristen det siste året? Og 

hvor store er overskridelsene i gjennomsnitt pr. sak, målt i uker? 

Svar:  

Kommunen sitt saksbehandlingssystem inneheld ikkje registreringar av fristbrot som 

skuldast manglande saksbehandlingskapasitet, men systemet registrerer tida som går 

frå ein søknad kjem inn til saka er ferdigbehandla. Unntaket er fristoverskriding som 

medfører gebyrtap.  Dette gjeld berre for enkelte sakstypar, og her fins det oversikt. 

Hittil i år har kommunen hatt gebyrtap i 17 av 166 slike saker, dvs 10,5 %. I desse tilfella 

har saksbehandlingstida vore 1 – 4 veker over fristen. 

 

I om lag 70 % av totalt 633 saker hittil i år, har dokumentasjonen vore mangelfull. Då 

blir fristen forlenga med den tida det tar å supplere søknaden. Det medfører 

friststoverskridelse i systemet, men er ikkje fristoverskridelse i henhold til plan- og 

bygningslova.   

 

For sakstypen som har 3 veker behandlingsfrist (eittrinns-søknader), er verknaden av at 

kommunen ikkje svarar innan fristen at løyvet er gjeve. Det betyr at utbyggar kan 

starte med byggeprosjektet sitt. Det er sjølvsagt under føresetnad av at søknaden er 

komplett og elles oppfyller krav i lov og forskift til ein søknad som har frist på 3 veker. 

Sjølv om manglande svar frå kommunen si side ikkje medfører tap av gebyr, ville det 

sjølvsagt vore det beste for partane at kommunen også kunne handtert desse 

sakstypane innanfor fristen på 3 veker. 

 

 

Kor mange klagesaker (kor stor prosentdel) er handsama innanfor fristen? Og hvor store er 

overskridelsene i gjennomsnitt pr. sak, målt i uker? 

Svar:  

Basert på gjennomgang av klager som er mottatt i 2022 som per 15.09.2022 er ferdig 

handsama i Utval for areal, plan og miljø, er det berre 14,3 % av klagene som er 

handsama innan fristen. I snitt er overskridinga på 5,7 veker. Årsaker til at andelen er 

låg, er t.d. at saksbehandlinga skal innpassast i den politiske møtekalendaren, saker 

blir utsett for supplering eller synfaring o.l. i tillegg til kapasitetsutfordringar. I tillegg til 

klagesaker som går til politisk utval er det fleire klagesaker som vert handsama 

administrativt.  

 



I kor stor grad held byggesak lovkravet/fristen for å avholde førehandskonferanse (som er 14 

dagar)? 

Svar:  

Til no år har vi hatt gjennomsnittleg fristoverskriding på 15 dagar for å halde 

førehandskonferanse. Dette er medrekna saker der anna tidspunkt er avtalt med 

utbyggjar, og der kommunen treng supplerande informasjon i forkant av konferansen.  

 

Kor mykje taper Alver kommune i manglande byggesaksgebyr pga fristbrot? 

Svar:  

Til no i 2022 er gebyrtapet på 321 349 kr.  

 

Stemmer det at det er for liten kapasitet – for få ressurser i form av sakshandsamarar til å 

handsame alle søknader?  

Svar:  

Kapasiteten ved byggesak har vore utfordrande etter vi vart Alver. Ved inngangen til 

2020 hadde vi eit etterslep på sakshandsaminga som følgje av arbeidet med 

kommunesamanslåinga og bygginga av Alver. Dette saman med stor pågang av nye 

søknadar har gjort at restanse med søknadar har bygd seg opp. I 2021 vart det fleire 

vakansar, og både tilsetting og opplæring av nye sakshandsamarar tar tid. Det er og 

tilført 2 nye stillingar på byggesak etter vi vart Alver. Trong for ressursar er noko vi må 

vurdere kontinuerleg og det vil bli vurdert å auke opp kapasiteten i samband med 

budsjett for 2023.  

 

 

Spørsmål frå Sølvi Knudsen-SP og Astrid Aarhus Byrknes-KRF ved A.Byrknes-KRF: 

Sp og KrF er kjend med at Nordhordland Røde Kors må ut av sine eksisterande lokale og ser 

etter tomt for å byggje nytt bygg, eit beredskapsbygg og ein samlingsplass for aktivitet i 

Nordhordland.  

Dette viktige initiativet frå Nordhordland Røde Kors vil slik Sp og KrF ser det, vere ei vinn-vinn 

sak for den totale beredskapen. 

 

Nordhordland Røde Kors er viktig for beredskapen i Nordhordland og Alver kommune, og Sp 

og KrF ønskjer at Alver kommune skal leggje til rette for ein god dialog med Nordhordland 

Røde Kors for å sjå om det er mogleg å finne ei løysing på utfordringa med lokale.  

 

Sp og KrF har difor følgjande spørsmål:  

Korleis har dialogen mellom kommunedirektør og Nordhordland Røde Kors vore kring 

spørsmål om tomt til nye lokale? 

 

Har Alver kommune tomtar som kan eigne seg til bruk for Nordhordland Røde Kors? 

 

Svar frå ordførar: 

Korleis har dialogen mellom kommunedirektør og Nordhordland Røde Kors vore kring 

spørsmål om tomt til nye lokale? 

· Svar: Eigedomsforvaltning blei kontakta av Nordhordland Røde 

Kors våren 2022, med førespurnad om kjøp/leige i Stølen 

Næringsområde i Alversund. Eigedomsforvaltning sendte ei 

tilbakemelding datert 09.06.2022, der svaret var at kommunen 

ikkje kan selje eller leige dette området på grunn av at dette er 

eit område som kommunen sjølv har planar om å nytte i 

framtida. I same brev blir det informert om at kommunen ikkje 

hadde andre alternative lokalar for utleige på det tidspunktet. I 

tillegg blei det tipsa om andre moglege løysingar med andre 

eigarar.  

· For å klargjere behova til Nordhordland Røde Kors, har 



kommunedirektøren tatt initiativ til eit nytt møte med 

organisasjonen. Det er dialog med lokallaget og det er avtalt å 

ha eit møte 5. oktober.  

 

Har Alver kommune tomtar som kan eigne seg til bruk for Nordhordland Røde Kors? 

· Svar: Om Alver kommune har eigna tomtar må avklarast i 

dialog med Nordhordland Røde Kors. Det må vere Røde Kors 

sine behov som er styrande for kva tomtar og areal som kan 

vere eigna. Kommunedirektøren vil drøfte dette med Røde Kors, 

og så vi må handtere ein evt. vidare prosess innafor dei rammer 

som kommunestyret sjølv har lagt for kjøp og sal av kommunale 

eigedomar (retningsliner for sal av kommunale eigedomar). 

Spm 5, 6 og 7 vert tatt med til kommunestyremøtet 20.oktober. 

 

119/22: Fritak frå politiske verv i Alver kommune/nyval 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Øyvind H Oddekalv innvilgast fritak frå vervet som varaordførar frå 21.10.2022 og for resten 

av perioden. 

Øyvind H Oddekalv innvilgast fritak frå vervet som medlem i valnemnda frå 21.10.2022 og 

for resten av perioden. 

Øyvind H Oddekalv innvilgast fritak frå vervet som leiar i valnemnda frå 21.10.2022 og for 

resten av perioden. 

Øyvind H Oddekalv innvilgast fritak frå vervet som medlem i administrasjonsutvalet frå 

21.10.2022 og for resten av perioden. 

Øyvind H Oddekalv innvilgast fritak frå vervet som leiar i administrasjonsutvalet frå 

21.10.2022 og for resten av perioden. 

 

Som ny varaordførar frå 21.10.2022 veljast: ……. 

Som nytt medlem i valnemnda frå 21.10.2022 veljast: 

Som ny leiar i valnemnda frå 21.10.2022 veljast:…… 

Som nytt medlem i administrasjonsutvalet frå 21.10.2022 veljast: 

Som ny leiar i administrasjonsutvalet frå 21.10.2022 veljast:……….. 

 

Valnemnda 22.09.2022: 

Handsaming: 

Ø.Oddekalv ber om habilitetsvurdering som part i saka. Valnemnda gjorde samrøystes 

vedtak om at han er inhabil i handsaming av fritakspørsmålet, men ikkje saka om nyval. 

Saka vert delt i 2. 

 

Framlegget vart samrøsystes vedteke. 

Nina Bognøy møtte som vara, nestleiar, Morten Klementsen, leia møtet i del 1 av saka. 

 

Del 1. 

Søknad om fritak er innvilga 

 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

Del 2. 

Framlegg frå A.Byrknes-KRF: 

Som ny varaordførar frå 21.10.2022 veljast: Nina Bognøy 

Framlegget vart vedteke med 9 røyster, mot 1 røyst (M.Klementsen-uavh.) 

 



Som nytt medlem i valnemnda frå 21.10.2022 veljast:Nina Bognøy 

Framlegget vart samrøystes vedteke 

 

Som ny leiar i valnemnda frå 21.10.2022 veljast: Nina Bognøy 

Framlegget vart vedteke med 9 røyster, mot 1 røyst (M.Klementsen-uavh.) 

 

Som nytt medlem i administrasjonsutvalet frå 21.10.2022 veljast:Nina Bognøy 

Framlegget vart samrøystes vedteke 

 

Som ny leiar i administrasjonsutvalet frå 21.10.2022 veljast: Nina Bognøy 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

Som nytt varamedlem i valnemnda frå 21.10.222 veljast: Øyvind Oddekalv 

Framlegget vart samrøystes vedteke 

 

Som nytt varamedlem i administrasjonsutvalet frå 21.10.2022 veljast: Ståle Hauge 

Framlegget vart samrøystes vedteke 

Framlegg frå M.Klementsen-uavh.: 

Som ny varaordførar frå 21.10.2022 veljast: Morten Klementsen 

Framlegget fekk 1 røyst og fall (M.Klementsen-uavh.) 

 

Som ny leiar i valnemnda frå 21.10.2022 veljast: Morten Klementsen 

Framlegget fekk 1 røyst og fall (M-Klementsen-uavh.) 

 

 

VALN- 017/22 innstilling: 

Øyvind H Oddekalv innvilgast fritak frå vervet som varaordførar frå 21.10.2022 og for resten 

av perioden. 

Øyvind H Oddekalv innvilgast fritak frå vervet som medlem i valnemnda frå 21.10.2022 og 

for resten av perioden. 

Øyvind H Oddekalv innvilgast fritak frå vervet som leiar i valnemnda frå 21.10.2022 og for 

resten av perioden. 

Øyvind H Oddekalv innvilgast fritak frå vervet som medlem i administrasjonsutvalet frå 

21.10.2022 og for resten av perioden. 

Øyvind H Oddekalv innvilgast fritak frå vervet som leiar i administrasjonsutvalet frå 

21.10.2022 og for resten av perioden. 

 

Som ny varaordførar frå 21.10.2022 veljast: Nina Bognøy 

Som nytt medlem i valnemnda frå 21.10.2022 veljast: Nina Bognøy 

Som ny leiar i valnemnda frå 21.10.2022 veljast: Nina Bognøy 

Som nytt medlem i administrasjonsutvalet frå 21.10.2022 veljast: Nina Bognøy 

Som ny leiar i administrasjonsutvalet frå 21.10.2022 veljast: Nina Bognøy 

Som nytt varamedlem i valnemnda frå 21.10.2022 veljast: Øyvind Oddekalv 

Som nytt varamedlem i administrasjonsutvalet frå 21.10.2022 veljast: Ståle Juvik Hauge 

 

Handsaming: 

Innstilling frå valnemnda vart lagt fram i møtet. 

Ø.Oddekalv ber om habilitetsvurdering som part i saka. Kommunestyret gjorde samrøystes 

vedtak om at han er inhabil i handsaming av fritakspørsmålet, men ikkje saka om nyval. 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

 

Saka vert delt i to. 

Del 1. 

Astrid N.Sylta-AP møtte som vara for Øyvind Oddkalv-AP i denne delen av saka. 

Øyvind H Oddekalv innvilgast fritak frå vervet som varaordførar frå 21.10.2022 og for resten av 

perioden. 



Øyvind H Oddekalv innvilgast fritak frå vervet som medlem i valnemnda frå 21.10.2022 og for 

resten av perioden. 

Øyvind H Oddekalv innvilgast fritak frå vervet som leiar i valnemnda frå 21.10.2022 og for 

resten av perioden. 

Øyvind H Oddekalv innvilgast fritak frå vervet som medlem i administrasjonsutvalet frå 

21.10.2022 og for resten av perioden. 

Øyvind H Oddekalv innvilgast fritak frå vervet som leiar i administrasjonsutvalet frå 21.10.2022 

og for resten av perioden. 

Framlegget vart samrøystes vedteke. 

Del 2. 

Som ny varaordførar frå 21.10.2022 veljast: Nina Bognøy 

Som nytt medlem i valnemnda frå 21.10.2022 veljast: Nina Bognøy 

Som ny leiar i valnemnda frå 21.10.2022 veljast: Nina Bognøy 

Som nytt medlem i administrasjonsutvalet frå 21.10.2022 veljast: Nina Bognøy 

Som ny leiar i administrasjonsutvalet frå 21.10.2022 veljast: Nina Bognøy 

Nytt varamedlem i valnemnda frå 21.10: Øyvind Oddekalv 

Nytt varamedlem i administrasjonsutvalet frå 21.10: Ståle Juvik Hauge 

Innstillinga frå valnemnda vart vedteke mot 9 som røysta blank. (S.Blommedal-uavh., Ø.Nigar-

SV, A.Helle-R, Ø.Moldeklev-FRP, M.Klementsen-uavh., H.Breivik-uavh., S.Hopland-uavh., 

T.Sletten-Hansen-uavh., H.Dale-uavh.)

KO- 119/22 Vedtak: 

Øyvind H Oddekalv innvilgast fritak frå vervet som varaordførar frå 21.10.2022 og for resten 

av perioden. 

Øyvind H Oddekalv innvilgast fritak frå vervet som medlem i valnemnda frå 21.10.2022 og 

for resten av perioden. 

Øyvind H Oddekalv innvilgast fritak frå vervet som leiar i valnemnda frå 21.10.2022 og for 

resten av perioden. 

Øyvind H Oddekalv innvilgast fritak frå vervet som medlem i administrasjonsutvalet frå 

21.10.2022 og for resten av perioden. 

Øyvind H Oddekalv innvilgast fritak frå vervet som leiar i administrasjonsutvalet frå 

21.10.2022 og for resten av perioden. 

Som ny varaordførar frå 21.10.2022 veljast: Nina Bognøy 

Som nytt medlem i valnemnda frå 21.10.2022 veljast: Nina Bognøy 

Som ny leiar i valnemnda frå 21.10.2022 veljast: Nina Bognøy 

Som nytt medlem i administrasjonsutvalet frå 21.10.2022 veljast: Nina Bognøy 

Som ny leiar i administrasjonsutvalet frå 21.10.2022 veljast: Nina Bognøy 

Nytt varamedlem i valnemnda frå 21.10: Øyvind Oddekalv 

Nytt varamedlem i administrasjonsutvalet frå 21.10: Ståle Juvik Hauge 


